
ÒO la Generalitat conf ia en els consells comarcals o

tanquemÓ

ÒTenim un pressupost, que encara estem elaborant, de 55 milions dÕeuros

per mantenir el serveiÓ

ÒEls jutjats de Blanes i Santa Coloma de Farners s�n desastrosos, ens fan

la vida m�s dif�cil a les administracionsÓ

El president del Consell Comarcal de la Selva, Mar t�

Pujals, en un moment de lÕentrevista ORIOL DURAN.

El president del Consell Comarcal de la Selva, Mar t� Pujals,

encap�ala lÕens que governen Junts i Esquerra Republicana des de

les eleccions del 2023. Abans, el president del Consell havia estat

lÕalcalde de Caldes de Malavella, Salvador Balliu. Pujals, a m�s,

tamb� �s alcalde de Tossa de Mar.

Governen amb ERC al Consell Comarcal. Hi ha una bona

sintonia?Totalment. Fem unes reunions de control de govern, de

seguiment del pacte, que funcionen molt b�. De moment tenim una

harmonia total.Pensa que la feina dels consells est�

reconeguda?No, gens. Vam fer una reuni� al F�rum Comarcal, que

es diu que �s lÕeina que t� lÕAssociaci� Catalana de Municipis per

reunir els consells, i all� es va exposar que no podem continuar.

Hem de tancar els consells. Tenim dos problemes: de f inan�ament i

de credibilitat. Com que sempre diem que no tenim diners, ning�

ens creu; llavors no sabem qu� fer.I s�n necessaris?�s paradoxal,

perqu� cada vegada els ajuntaments reclamen m�s serveis, per�

no tenim la dotaci� econ�mica suf icient per mantenir-nos.I de qui dep�n aquest f inan�ament?De la Generalitat. I

si la mateixa Generalitat, que �s la que ha creat els consells, no hi conf ia i no hi aposta, el que haur�em de fer �s

tancar-los. FixaÕt si la cosa �s greu, que f ins i tot els serveis que ens delega la Generalitat no �s que no cobreixi

els costos indirectes, sin� que no cobreix ni els directes!ExpliquiÕs.O sigui, a nosaltres ens diuen que hem de

prestar serveis socials als ajuntament de menys de 20.000 habitants. La dotaci� que ens donen no cobreix la

par t del cost que tenim. Ja no dic que cobreixi secretaria, recursos humans... per� �s que ni els mateixos costos

de lÕassistent social i de les treballadores socials ens cobreix. �s una situaci� totalment insostenible.I aix� qu�

representa per al Consell?O renunciem a serveis o tanquem els consells. Alguna cosa radical hem de fer, perqu�

�s un patiment total. O sigui, els nostres treballadors estan cobrant un 30% menys que els treballadors dÕaltres

administracions. Llavors, quan sur t una convocat�ria de la Diputaci� o dÕun Ajuntament, marxen.I la Generalitat,

qu� hi diu, sobre aix�?Res. Nosaltres vam tenir una mica dÕesperan�a quan Laura Vilagr� va ser nomenada

consellera de Presid�ncia del govern de la Generalitat, perqu� almenys ella havia sigut gerent dÕun Consell i

coneix la situaci�, per� ens va dir que s�, que ho entenia, per� no va fer res.I amb el govern actual?Encara no

hem tingut temps de parlar-ne. Per� b�, amb els socialistes, que s�n gent dÕuna perspectiva molt metropolitana...

No t� res a veure el Consell Comarcal de Barcelona amb els gironins.Per qu�?S�n dues realitats totalment

diferents, perqu� a Barcelona la Diputaci� ho fa tot i �s omnipresent, fa milions de serveis i, a m�s a m�s,

gratu�ts. Aix� no ho podem fer a Girona.Quin pressupost tenen ara al Consell?LÕestem elaborant, per� tenim un

pressupost dÕuns 55 milions dÕeuros.I quant necessitarien?El Consell Comarcal de la Selva necessitaria el doble



del fons que apor ta la Generalitat, que s�n uns 900.000 euros. Tots els fons que ens arriben, pr�cticament, s�n

f inalistes. �s a dir, jo rebo 3 milions dÕeuros per fer el transpor t escolar, i �s tot per al transpor t escolar. Menys

dos fons. Un fons de la Generalitat i un fons de la Diputaci�, que �s per mantenir una estructura, despeses que

no s�n despeses directes. Aix� que en la reuni� vam dir un�nimement que retornem serveis i tanquem els

consells, integrant-los a la Diputaci�, o la Generalitat conf ia en els consells.I qu� apor ten als ajuntaments?Les

necessitats s�n inf inites, sobretot per a ajuntaments petits. Ara, per exemple, tenim d�f icits. Com a serveis de

nova creaci� hem de potenciar el tema de la disciplina urban�stica: tot el que �s la legalitat, les sancions,

lÕexecuci� for�osa... q�estions jur�diques complexes, que mÕho estan demanant molts ajuntaments.Qu� passaria

si tanquesin?No passaria res, per� els serveis que oferim sÕhaurien dÕintegrar en una altra administraci�. El que

passa �s que despr�s necessitarem igualment alg� que vagi amb una furgoneta a recollir els gossos o alg� que

faci macarrons als nens. Una administraci� que no t� capacitat tribut�ria no es pot mantenir.Qu� creu que sÕha

de millorar?El funcionament dels jutjats de Blanes i Santa Coloma �s desastr�s i �s inadmissible, ens fa la vida

molt dif�cil. Sembla que s�n destins poc atractius per als jutges, perqu� seÕn volen anar de seguida. �s una

administraci� colálapsada i inef icient, i aix� afecta el funcionament dels pobles i de lÕadministraci�.I qu� han

aconseguit durant aquest any de mandat?Amb lÕempresa Nora hem millorat molt, perqu� hem pogut crear una

estructura directiva, i tamb� hem avan�at en la millora retributiva del personal, per� encara ens queda cam� per

rec�rrer.Salvador Balliu va af irmar que el preocupava lÕincrement dels sous que han fet.Ell cobra m�s que jo. De

fet, quan em vaig f ixar el meu sou, vaig voler que fos un euro m�s barat del que cobrava ell. Entenc la seva

preocupaci�, per� per nosaltres s�n retribucions adequades.
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